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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető miniszter 

Az interpelláció címe: "Törvényi garancia kell, hogy a víz ne kerülhessen magánkézbe!" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A víziközmű-hálózat  az a  rendszer,  ami mindannyiunk számára a legalapvetőbb szükségletet,  a
vizet biztosítja. Önök nemrég küldtek az önkormányzatoknak egy „visszautasíthatatlan ajánlatot”,
ami  természetesen  olyan  köntösbe  volt  öltöztetve,  hogy  a  kormány  pusztán  segíteni  akar  az
önkormányzatoknak az eladósodott szolgáltatókkal kapcsolatban. Azt kérték, hogy adják át állami
fenntartásba mindenestől, irodástól, földestől, szerszámostól, emberestől. Ilyen utoljára a magyar
történelemben a téeszesítésnél volt, amikor ellenszolgáltatás nélkül vettek el tulajdonokat.

Nos,  akkor  nézzük,  miről  is  van itt  szó,  hogyan is  jutottunk el  a  jelenlegi  helyzethez.  Ki  kell
jelenteni  mindenekelőtt,  hogy  a  fővárost  és  néhány  nagyobb  várost  leszámítva  tényleg
veszteségesek  ezek  a  szolgáltatók,  így  számos  önkormányzat  annak  érdekében,  hogy  tényleg
biztosított legyen a víz-, illetve a csatornaszolgáltatás, inkább átadta az államnak, ugyanakkor erre a
megoldás nem az államosítás lenne.

Tíz évvel ezelőtt az Önök kormánya bevezette a közműadót, amivel a cégektől bevételre tett szert
az állam, ugyanakkor a zavartalan szolgáltatás érdekében semmilyen segítséget nem adott, pedig
már ezeket a terheket sem tudták kigazdálkodni.

Az eleve folyamatos elvonásokkal küzdő önkormányzati szektor hiába jelezte, hogy szükség van
plusz forrásokra, nem kaptak.

Elmaradtak  a  fejlesztések,  melyek  évről  évre  csak  növelték  a  leterheltség  mellett  az
eladósodottságot  is,  amin  én  például  másfél  évvel  ezelőtt  egy  határozati  javaslattal  próbáltam
segíteni, de azt Önök leszavazták.



 
Mint  láthatjuk,  nem véletlenül,  mert  tíz  év  szisztematikus,  a  rendszert  tönkretevő politikájának
köszönhetően,  most  ott  tart  ez  az  egész  társadalmat  érintő  kérdés,  hogy  százmilliárdokat  kell
ráfordítani,  ahelyett,  hogy  folyamatosan  karbantartották  volna.  Ha  azt  kérdezik,  hogy  ez  mely
önkormányzatokat fogja érinteni: az ellenzékieket vagy a kormánypártiakat? Mindegyiket. Rajtuk
keresztül pedig az is kijelenthető, hogy pártállástól függetlenül minden magyar embert is érint a
kérdés, így a megoldása sem pártpolitikai, sokkal inkább nemzetstratégiai kérdés. Erre viszont nem
az  a  megoldás,  hogy  államosítják,  hanem  az  lett  volna,  hogy  a  megfelelő  forrásokat  és
kompetenciákat biztosítják az önkormányzatoknak, mint fenntartónak.

S, hogy mit nem tartalmazott a kormány ajánlata? Garanciát.

Garanciát arra vonatkozóan, hogy mindez maradni is fog állami kézben.

· Nem nyilatkoztak róla, hogy tervezik-e részben vagy egészben értékesíteni? Arról már nem is
beszélve, hogy mindezt a jól megszokott módon, évtizedekre titkosítva?

· Nem nyilatkoztak róla, hogy mi lesz a vagyontárgyakkal, irodákkal, földekkel és mindennel, ami
eddig önkormányzati vagyon volt.

·  Nem  nyilatkoztak  róla,  hogy  terveznek-e  létszámleépítést  a  központosításnak  köszönhetően,
elküldve esetleg azokat az embereket, akik évtizedek óta – egyébként rendkívül alacsony bérért –
dolgoznak ezeknél a szolgáltatóknál.

· Továbbá arról sem nyilatkoztak, hogy az államnak mi a célja a jelenlegi államosítással, esetleg
hasonlóan a gázhoz és az áramhoz, itt is áremelés lesz, azaz bizonyos fogyasztás felett emelt díjat
kell majd fizetni?

Szeretném jelezni,  hogy Önök most  olyan hálózatot  államosítottak,  melynek egy jelentős  része
uniós forrásból létesült, de ami ennél még sokkal fontosabb, hogy lakossági hozzájárulással. Nem
megveszik a víziközmű vagyont, hanem ingyen s bérmentve állami tulajdonba veszik, hiszen az
önkormányzatok többsége nem tehetett mást, mint hogy átadja azt.

A  legnagyobb  probléma  mégsem  az  elsősorban,  hogy  államosítják,  sokkal  inkább  az,  hogy
nincsenek garanciák, és nem ismerjük a kormányzati szándékot.

Tud tehát  most Tisztelt  Miniszter  Úr garanciát  adni  arra,  hogy nem kerül  magánkézbe az,  ami
minden magyar vagyona, a vízszolgáltatás? Garanciára van szükség ahhoz, hogy ne lehessen őket
sem magyar, sem pedig külföldi cégeknek eladni, de még koncesszióba se adni. A víz és minden,
ami hozzáköthető, az nem lehet eladó.

 

Várom érdemi válaszát!

Tisztelettel,

Dudás Róbert
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